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Referat af møde i Studienævn for Tysk og Spansk  

Deltagere 
Moritz Schramm, Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Claudio Cifuentes-Aldunate (fra kl. 14.00), Fenja 
Marieke Dziedek, Natasha Sterup, Adna Dzafic (observatør), faglig vejleder Christoffer Kiilerich Jakobsen, 
studiesekretær Anne Traun Gruelund, studiesekretær Heidi Brusgaard Madsen og studienævnssekretær 
Simon Hildebrand Hedegaard (referent) 
 
Afbud 
Studiesekretær Charlotte Astrup Granly og Camilla Lykke Foss 
Claudio Cifuentes-Aldunate (dukkede op kl. 14.00) 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Dagsordenen blev godkendt. 
 
1b Valg af ny næstformand 
Christoffer Kiilerich Jakobsen er ansat som faglig vejleder og kan derfor ikke længere sidde i studienævnet, 
som studenterrepræsentant. Da han var næstformand for studienævnet, skal der vælges en ny næstformand 
blandt de studerende i hans sted. Christoffer deltager fremover i møderne i sin rolle som faglig vejleder 
(uden stemmeret) og uden adgang behandlingen af dispensationsansøgninger. 
 
Natasha Sterup blev valgt som næstformand. 
 
2. Merit- og dispensationsansøgninger 
2a. Behandling af indkomne studenteransøgninger i SAGA. 
 
Se særskilt fortroligt referat. 
 
3. Sager til behandling: Kvalitetspolitik 
3a SMU21, handlingsplaner, svar fra FAK 
Svar fra FAK på de indsendte handleplaner 

• Handlingsplanen vedrørende funktionsnedsættelse og studienævnets håndtering af sådanne sager 
er fjernet, da den vurderes at være personhenførbar 

• Tekststykke om barslende studerende på Spansk ligeledes fjernet 
 
3b Talentudmærkelser, F21, status 
Intet modtaget 
 
3c Evaluering af studiestart 
Studiestartstutorerne havde forud for mødet kort redegjort for deres erfaringer med studiestarten 2021. 
BA-tutorerne var tilfredse med blandingen af faglige og sociale elementer og berettede om en god 
studiestart. Der er dog plads til væsentlige forbedringer i forhold til kommunikationen omkring tutorernes 
ansættelse, løn og opgaver. Der er behov for en klarere forventningsafstemning og rammesætning fra 
administrationen, det være sig både studie-, studienævns- og fakultetssekretariat. 
KA-tutorerne melder også om en god studiestart præget af godt fremmøde og god stemning. 

 Studienævn for: Tysk og Spansk 

 Dato: 25-10-2021 

 
Tidsrum: 13.00-15.00 
Lokale: Online (Zoom) 



  Side 2 af 4 
 

Formatet med lidt kortere møder har fungeret godt, da de studerende allerede kender universitetet. Der er 
således ikke behov for f.eks. rundvisninger, introduktion til biblioteket etc. 
Der er dog stadig plads til forbedringer: Skemaoverlap gjorde det svært at finde et tidspunkt hvor alle kunne 
deltage. Fremadrettet bør man overveje at afholde møde i studiestartsdagene – før undervisningen starter. 
Endvidere kunne den uformelle snak godt have været rammesat bedre med mere struktur og klarere linjer. 
Man kunne med fordel tilføje et oplæg ved studieleder og/eller faglig vejleder. 

• Forbedringer: 
o Afholde møde i studiestartsdagene for at undgå skemaoverlap 
o Tilføje kort oplæg ved studieleder og/eller faglig vejleder 

 
Studienævnet tog evalueringerne til efterretning og vil forsøge, at inkorporere ændringsforslagene i 
fremtidige studiestarter. Vi skal blive endnu bedre til forventningsafstemning (både fra studieleder og fra 
TAP). Konkret f.eks. ved et fællesmøde mellem studieleder, studienævnssekretær, de kommende tutorer og 
evt. forrige års tutorer. 
 
Studienævnet bifalder studiestartstutorernes store arbejdsindsats. 
 
3d Normaftale 
Den nye normaftale er nu underskrevet og fremlægges til studienævnets orientering. 
Studienævnet har dog 2 opdrag (med deadline 8. november 2021): 

• Eksamensformer (i S22), hvor tiden afsat til bedømmelse væsentligt overstiger den fastsatte 
kompensation skal indmeldes senest 8. november 2021 

• Liste over kurser, hvor der skal kompenseres for feedback skal indmeldes senest 8. november 2021 
 
3e Valg, udpegning og kompensation 
Information om valg til de nye studienævn 
Det nye studienævn (Studienævnet for Dansk, Tysk og Spansk) skal senest d. 15. januar: 

• Fremsende valg af studienævnsformand til dekanens godkendelse 
• Fremsende valg af studieledere til dekanens godkendelse 
• Fremsende forretningsorden til dekanens godkendelse 
• Fremsende evt. delegationsskrivelser til dekanens godkendelse 

 
SHH tilskriver Fakultetet/U&K vedr. mulighed for udsættelse af deadline 
[Lone Granhøj har oplyst at den ultimative deadline er ultimo januar]. 
 
4. Sager til behandling: Eksamen 
Intet 
 
5. Sager til behandling: Undervisning 
5a BA-/specialeaktiviteter i F22 
Jf. årshjulet skal studienævnet drøfte udbuddet af tilbud til BA-projekt- og specialeskrivere. 

• Speciale-inspirationsworkshop i november 2021 
o Specialeworkshop med studielederne for Spansk, Tysk og Dansk i november, december og 

januar. 3 fælles sessioner for specialeskrivere fra de 3 studier med fokus på formalia, 
litteratursøgning, problemformulering og selve specialekontrakten.  

o Inspirationsworkshop, 3. november 2021, for Tysk-studerende, efter ønske fra de studerende 
 
BA:  
BA-forløb styret af Kathrin Maurer. 
 
Studienævnet opfordrede studenterrepræsentanterne til at kontakte fagrådet for at afklare, hvad de 
studerende efterspørger  
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5b Undervisningsaktivitet 
Studienævnet konstaterede at alle aktuelle studieordninger overholder kravene til timetal på hhv. 12 t/u 
(BA) og 8 t/u (KA). 
 
5c Høring om valgfag 
Formålet er at optimere valgfagsudbuddet på tværs af uddannelser fremadrettet. 
Det skal således tilstræbes, at der udbydes samlæste valgfag, der har et employabilitetsfremmende sigte, et 
generelt bredere sigte samt et fagnært sigte. Håbet er at kunne skabe et samlet udbud af valgfag, som er 
økonomisk bæredygtigt og fagligt dækkende. 
Proces:  

• Studienævnene indkalder valgfagsforslag 
• Studienævnene udvælger blandt de indsendte og videresender til Fakultetet 
• Institutlederne udpeger de forslag, der skal arbejdes videre med 
• Fagbeskrivelser udarbejdes 
• Studienævnene godkender til egne studerende 
• Institutlederne beslutter (efter undervisningstilmeldingsperiodens udløb, hvilke valgfag der skal 

oprettes 
 
Tyskstudiet er fritaget for disse samlæsningsovervejelser, da Tysk har samlæsning mellem valgfag på BA- og 
KA-niveau.  
 
5d Godkendelse af valgfag 
Valgfag til godkendelse 
De foreslåede valgfag blev godkendt. 
 
6. Sager til behandling: Studieordninger 
6a Høring om Videnskabsteori I, frist 30. november 2021 
Punktet udsættes til genbehandling på mødet i november. 
 
6b Studieordningsrevision 2022 
Studienævnet havde en indledende drøftelse af de kommende studieordningsændringer. 
I bachelorstudieordningen var fokus på de 2 kurser, hvor portefølje som eksamensform er koblet med 
ekstern censur. Det er vanskeligt at håndtere rent administrativt og har noget selvmodsigende over sig 
(løbende evaluering, feedback overfor ekstern bedømmelse ved undervisningens afslutning). 
SHH skal undersøge muligheden for at omlægge de 2 fag til intern censur. 
[Det er desværre ikke muligt at ændre de 2 kurser fra ekstern til intern censur, da BA-uddannelsen på 
nuværende tidspunkt kun opfylder minimumskravene til ekstern censur (60/180 ECTS). Problemet vil blive 
forsøgt løst i den større studieordningsreform 2023]. 
 
I kandidatstudieordningen er der et strukturelt problem i, at udprøvningen i videnskabelig mundtlig 
kommunikation (der er obligatorisk) er knyttet op på det historiske seminarfag alene, ligesom videnskabelig 
skriftlig kommunikation er knyttet til det sproglige seminarfag. Studerende der måtte ønske at erstatte det 
historiske seminarfag eller det sproglige seminarfag med et andet kursus får således afslag på en sådan 
ansøgning. 
 
6c Forskningsbasering 
Studienævnet konstaterede, at der i alle studieordninger er indskrevet en passus om de studerendes 
mulighed for at være i kontakt med forskere og på hvilke måder de studerende kan indgå i 
forskningslignende aktiviteter. 
 
7. Andre sager til behandling 
7a Økonomi 
 



  Side 4 af 4 
 

Status: 21.000 kr. tilbage af annuum. 
De bevilgede genstartsmidler er indeholdt i ovenstående. 
 
Ansøgning fra Therkel Stræde om støtte til ekskursion til Lübeck. 
2 scenarier afhængigt af antal tilmeldte: 

• 8 personer (HUM-bussen): 1.500 kr. anslået 
• 12 personer (HUM-bus + privatbil): 2.360 kr. anslået 

Ansøgningen blev imødekommet. 
 
Ansøgning fra Thomas Wegener Friis om støtte til ekskursion til Gdansk: 
Samlet ansøgning på anslået totalt 395 euro pr. person, forventet 11 deltagere = 32.500 kr. 
Studienævnet drøftede ansøgning og vil støtte med op til 5.000 kr., svarende til 50% af transport- og 
billetudgifter. 
 
8. Meddelelser 
8a Studienævnsformanden 
Udsat til næste gang 
 
8b Studieleder v. Spansk 
Intet 
 
8c De studerende 
Reklameprojekt for Tysk-studiet, Christopher har indkaldt til møde på fredag. 
Der afholdes julefrokost for de studerende i løbet af november/december, nærmere information følger. 
 
8d Studienævnssekretæren 
Der er kommet nye ledighedstal (bilag). 
Omend man af Fakultetets udmelding om nøgletal før  videre behandling, så er tallene for Tysk så gode, at 
det planlagte møde om employabilitetsindsatsen (med deltagelse af studiet, SDU RIO og Fakultetet) er 
aflyst. 
 
På given foranledning spurgte SHH studenterrepræsentanterne ind til deres interesse i at erhverve sig 
Adobe-pakken med rabat (selvkøbsaftale). Det forsigtige bud var, at 5 studerende fra Tysk forventeligt vil 
have interesse i tilbuddet. 
 
8e Andre 
 
9. Eventuelt 
9a Eventuelt 
 
Mødet sluttede kl. 15.10 
 
                     Moritz Schramm                                                       Simon Hildebrand Hedegaard 
                     Studienævnsformand                        //                          Studienævnssekretær                                                                                                                          
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